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Úvodní slovo

ÚVoDNÍK

Největším projektem na další dva roky je bezesporu celková 
rekonstrukce komunikací v Bezručově čtvrti, která zahrnuje 
výměnu povrchů komunikací za propustnou dlažbu, stej-
nou jako na centrálním parkovišti, zrušení chodníku ve ve-
dlejších uličkách a výstavbu nového chodníku v „prostřední 
ulici“. Předpokládané náklady na tuto akci jsou ve výši 90 mil. 
Kč, dotace z MMR ve výši 70 mil. Kč je již přidělena. V součas-
nosti probíhá výběr dodavatele stavební akce s předpoklá-
daným ukončením v dubnu tohoto roku.
 Další plánované akce jako jsou opravy sociálních zaříze-
ní a kanalizace v MŠ, zelená střecha na tělocvičně ZŠ TGM, 
oprava komunikací v  Přečkovicích a  na nábřeží Svobody, 
výletiště ve Bzové a další etapa opravy veřejného osvětlení 
mají již vybraného dodavatele a budou během tohoto roku 
realizovány a dokončeny.
 Využívám této příležitosti pro poděkování MS Niva 
za uspořádání tradičního mysliveckého plesu a FS Světlovan 
a Světlovánek a SDH za fašankovou obchůzku městem.
 Na závěr mého úvodníku si Vás dovoluji pozvat na jubi-
lejní 20. ročník bojkovského Koštu slivovice, který pořádá 
SKSV dne 4. března na kulturním domě.
 
 Přeji klidné prožití ročního období, kdy odcházející zima 
uvolňuje své místo životadárnému jaru.

Petr Viceník, starosta města
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Vážení spoluobčané,

čas běží opravdu rychle a ani se nechce věřit, že máme za se-
bou již celé dva měsíce z roku 2023. Na konci ledna proběhly 
v České republice prezidentské volby, které vybraly našeho 
prezidenta na další pětileté období. V Bojkovicích byla stej-
ně jako v celé republice vysoká volební účast. Volby bohužel 
zvýraznily i další fakt, a to rozpolcení společnosti, které bylo 
odstartováno v době kovidové. Naprosto zásadní roli v této 
skutečnosti hrají sociální sítě, kde „se opakovaná lež stává 
pravdou“. Chce se mi věřit tomu, že Homo sapiens je tvor 
rozumný a i tento výrazný společenský problém zvládne.
 A co se děje v našem městě na poli investičním? Podařilo 
se dokončit dotační projekt MPSV, v rámci, kterého vznikly 
nové webové stránky, elektronická úřední deska a mobilní 
aplikace, která je dostupná jak pro android, tak i IOs. Jedním 
s vylepšením, zejména pro starší generaci, je například i pře-
hrání zvukového záznamu hlášení místního rozhlasu klikem 
na jedno tlačítko nebo nahlášení závad či nedostatků. Elek-
tronická úřední deska nahradila původní kiosek u autobuso-
vé zastávky, který se přesunul na centrální parkoviště.
 Sociální služby města Bojkovice rozšířili svou flotilu o další 
automobil hybridní Toyotu Yaris, která bude využívána zejmé-
na pro stále populárnější terénní pečovatelskou službu. Do 
pololetí bude dodán ještě jeden elektromobil, a to Opel Gran-
dland. Vše bylo finančně vykryto velmi významným příspěv-
kem MPSV. Malý nákladní elektromobil možná přibyde i  na 
sběrný dvůr, kde je v tuto chvíli podána žádost o dotační titul.

Centrální parkoviště

Starosta města Petr Viceník předává klíče paní 
ředitelce Sociálních služeb Města Bojkovice Marii 
Miškóciové Nový automobil pro Sociální služby Města Bojkovice
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Třídění odpadů v domácnosti
Při většině lidských činností produkujeme 
odpad, se kterým je třeba dále správně na-
kládat. O tom, zda dáme nový život odpa-
du, který vyhazujeme, rozhodujeme právě 
my. Když například jednoduše vyhodíme 
plastovou PET lahev do popelnice před 
domem, tak nedáme použitému obalu 
šanci na jeho další využití a znehodnotíme 
jej. Tímto také zbytečně zahlcujeme sklád-
ky nebo spalovny odpadů materiálem, 
který tam nepatří. Pokud odpady už doma 
správně roztřídíme, tak je čeká recyklace 
a další nový život v podobě výrobků, které 
následně opět používáme.

Jak s odpady v domácnosti nakládat?
 Nejsnadnějším způsobem, jak třídit 
odpad, je už v místě jeho vzniku, tedy pří-
mo v  našich  domácnostech. Stačí obal, 
který právě dosloužil, ihned hodit do koše 
nebo tašky na tříděný odpad a pak jej po-
dle potřeby odnést a vysypat do správné-
ho kontejneru. Někdo zase upřednostňuje 
metodu, že použité plasty a  papír doma 
skladuje dohromady a dotřídí je až přímo 
na sběrném místě, kde je vhodí do správ-
ných kontejnerů. Město Bojkovice svým 
občanům poskytlo originální tašky na 
snadnější třídění a následný převoz odpa-
dů do kontejnerů. Je tedy jen na každém 
z nás, jak si doma třídění odpadů zařídí. 
 Tím, že odpady třídíme, se nám uvolní 
místo v  koši na směsný odpad a  nemu-
síme s  ním chodit tak často nebo nám 
vystačí i  menší koš. Náklady na likvidaci 
směsného odpadu z  popelnic jsou totiž 
nejdražší a  tyto platí povinně každá kon-
krétní domácnost. Pokud nevíme, do kte-
rého kontejneru odpad patří, může nám 
pomoci kódový znak s  číslem nebo pís-
meny a logem trojúhelníku, který bývá na 
obalech zobrazen.

 SKLO

patří do zeleného nebo bílého kontejneru. 
Pokud jsou k dispozici oba kontejnery, je 
důležité třídit sklo i podle barev: Barevné 
sklo patří do zeleného kontejneru, čiré 
sklo do bílého kontejneru. Vytříděné sklo 
není nutné rozbíjet, bude se dále ještě 
před zpracováním třídit. Díky svým vlast-
nostem se dá skleněný odpad recyklovat 
do nekonečna. 

Kódové označení skleněných odpadů.

 Do zeleného kontejneru na sklo pat-
ří: barevné sklo, např. lahve od vína, alko-
holických i  nealkoholických nápojů. Vho-
dit do zeleného kontejneru můžete také 
tabulové sklo z oken a ze dveří.
 Do bílého kontejneru na sklo patří: 
čiré (průhledné) sklo, např. sklenice od 
kečupů, marmelád či zavařenin a  rozbité 
skleničky.
 Do kontejnerů na sklo nepatří: kera-
mika a  porcelán, autosklo, zrcadla nebo 
třeba drátované sklo, zlacená a pokovená 
skla, varné a laboratorní sklo. Vratné zálo-
hované sklo vracejte zpět do obchodu.

 PLaSTY

Patří do žlutého kontejneru. V  průměrné 
české popelnici zabírají nejvíc místa ze 
všech odpadů, proto je nejenom důležité 
jejich třídění, ale i  sešlápnutí či zmačkání 
před vhozením do kontejneru. 

Kódové označení plastových odpadů.

 Do kontejnerů na plasty patří: fólie, 
sáčky, plastové tašky, sešlápnuté PET láh-
ve, obaly TetraPak (od mléka, ovocných 
šťáv, …), obaly od pracích, čistících a kos-
metických přípravků, kelímky od jogurtů 
(bez hliníkových uzávěrů), mléčných vý-
robků, balící fólie od spotřebního zboží, 
obaly od CD disků a další výrobky z plastů. 
Čistý obalový polystyren sem vhazujeme 
pouze v menších kusech. 
 Do kontejneru na plasty nepatří: 
mastné obaly se zbytky potravin nebo 
čistících přípravků, obaly od žíravin, barev 
a  jiných nebezpečných látek, podlahové 
krytiny či novodurové trubky. Stavební 

polystyren je komunální odpad, proto do 
kontejneru na plast nepatří, většinou bývá 
navíc znečištěn dalšími stavebními mate-
riály (malta, lepidla).

 PaPÍR

Patří do modrého kontejneru. Ze všech tří-
děných odpadů právě papíru vyprodukuje 
průměrná česká domácnost za rok hmot-
nostně nejvíc. Modré kontejnery na papír bý-
vají nejsnazším způsobem, jak se ho správně 
zbavit. Alternativu pak poskytují sběrné 
suroviny, které nabízejí za papír roztříděný 
podle druhů finanční odměnu a ušetříme 
tím i  prostor v  modrých kontejnerech.

Kódové označení papírových odpadů.

 Do modrého kontejneru patří: časo-
pisy, noviny, sešity, krabice, papírové oba-
ly, cokoliv z  lepenky, nebo knihy. Obálky 
s fóliovými okénky sem můžete také vha-
zovat. Nevadí ani papír s  kancelářskými 
sponkami. Zpracovatelé si s nimi umí po-
radit.
 Do modrého kontejneru nepatří: 
celé svazky knih (vhazovat knihy pouze 
bez vazby, ve větším počtu patří na sběr-
ný dvůr), uhlový, mastný nebo jakkoliv 
znečištěný papír. Tyto materiály nelze už 
nadále recyklovat. To samé platí o termo-
papíru (účtenkách). 
 Pozor, použité dětské pleny nepatří 
do kontejneru na papír, ale do popelnice!

 KOVOVÝ ODPaD
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Hlavním místem pro sběr většiny kovo-
vých odpadů stále zůstávají sběrné dvory 
a výkupny druhotných surovin, kde za ně 
dostanete i peníze. Někde je sběr kovů ře-
šen i  formou vyhlášených svozů „železná 
neděle“. 

Kódové označení kovových odpadů.

 Do kontejnerů patří: drobnější kovový 
odpad – typicky např. plechovky od nápo-
jů a  konzerv, kovové tuby, alobal, kovové 
zátky, hřebíky, šroubky, trubky, roury, ple-
chy, hrnce a další drobné kovové odpady.
 Na sběrné dvory lze kromě těchto 
menších odpadů odvážet i další kovové od-
pady – vany, kola a další objemnější před-
měty. Samostatnou kapitolou jsou kovové 
elektrospotřebiče, které lze na sběrných 
dvorech odkládat pouze kompletní.
 Do kontejnerů na kovový odpad ne-
patří: plechovky od barev a jiných nebez-
pečných látek, tlakové nádoby, ani domácí 
spotřebiče a jiná vysloužilá zařízení slože-
ná z více materiálů. Tyto druhy odpadů se 
třídí na sběrných dvorech samostatně.   
 autovraky lze odevzdat k  likvidaci 
pouze oprávněným firmám – na sběr-
ném dvoře se autovraky neodevzdávají 
ani neukládají.

 VeLKOOBJeMOVÝ ODPaD

Jedná se např. o starý nábytek, koberce, 
linolea, umyvadla, toalety, kuchyňské 
linky, elektrotechniku, drobný stavební 
odpad atd.
 Tyto odpady můžete odvézt na sběrný 
dvůr, nebo využít mobilního sběru, pokud 
je organizován. V případě, že v určitém ča-
sovém úseku produkujete těchto odpadů 
velké množství – provádíte např. rekon-
strukci domu, tak si objednejte a zaplaťte 
přistavení velkoobjemového kontejneru 
u specializované firmy.

 NeBeZPeČNÝ ODPaD

Tyto odpady, nebo obaly jimi znečištěné 
mají nebezpečné vlastnosti, které mohou 
ohrozit zdraví lidí a životní prostředí. Proto 
musí být využity, či odstraněny ve speci-
álních zařízeních. Tyto odpady nepatří do 
běžné popelnice na směsný odpad. Jedná 
se např. o barvy, lepidla, rozpouštědla, ole-
je, pesticidy, léky a domácí chemikálie.
 Nebezpečné odpady můžete odkládat 
do sběrného dvora, nebo využít mobilní-
ho sběru, pokud je organizován. Když si 
nevíte rady s nějakým prázdným obalem, 
podívejte se na jeho etiketu, vždy by měla 
být na jeho obalu informace, jak s daným 
obsahem naložit. 
 Staré léky můžete vrátit do jakéko-
liv lékárny.

 DOSLOUŽILÉ 
 eLeKTROZaŘÍZeNÍ a BaTeRIe

Staré a nefunkční elektrické spotřebiče pod-
léhají tzv. „zpětnému odběru“, který zajišťují 
specializované firmy. Místa, kde můžete 
zdarma odkládat takové vysloužilé výrob-
ky, jsou označována jako „Místa zpětného 
odběru“. Nejčastěji jsou zřízená ve sběrných 
dvorech nebo v  prodejnách elektro.

 BIOODPaD

Jedná se o biologicky rozložitelný odpad 

pocházející především z  údržby zahrad, 
ale i kuchyní, který je možné odkládat na 
sběrném dvoře. Bioodpady je také možné 
jako jediné legálně využít na zahradách 
v  zahradních kompostérech nebo komu-
nitních a obecních kompostárnách.

 PNeUMaTIKY

Vaše pneumatiky již dosloužily? Kam by 
Vás jako první napadlo je odevzdat? Na 
sběrný dvůr NE! Využijte zpětného od-
běru pneumatik přímo v  servisu nebo 
u jejich prodejce. Pneuservisy, autoservi-
sy a místa prodeje pneumatik jsou prvotní 
místa sběru, kde Vám musí pneumatiky 
zdarma odebrat, bez ohledu na jejich roz-
měr. Pneumatika není komunální odpad 
a  její likvidaci platí každý již v  její kupní 
ceně. Proto je žádoucí, aby pneumatika 
byla co nejkratší cestou vrácena zpět vý-
robci a nekončila jako odpad na sběrném 
dvoře, či dokonce jako odhozená v příro-
dě, kde tvoří černou skládku.
 Na sběrný dvůr by měly být pneuma-
tiky odkládány pouze výjimečně (většinou 
je to bohužel obráceně). 
 Pneumatiky, prosím, odevzdávejte 
prodejci nebo v servisu bez disků a v rám-
ci možností čisté. 

 JeDLÉ OLeJe a TUKY

 Od 1. 1. 2019 můžete na sběrném dvo-
ře odevzdat také použité jedlé oleje a tuky 
z domácností (např. oleje fritovací, řepko-
vé, slunečnicové, kokosové atd. a ztužené 
jedlé tuky). Tyto oleje a tuky lze odevzdat 
pouze v  uzavřených a  nepoškozených 
PET lahvích nebo v uzavřených kanystrech 
– oleje a tuky nelze na sběrném dvoře ni-
kam přelévat.
 Mezi jedlé oleje a  tuky nepatří žádné 
technické oleje (např. motorové, převo-
dové, hydraulické, kompresorové) ani jiná 
maziva a průmyslové kapaliny.

Jiří Svoboda, ORMŽP města Bojkovice
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Certifikát pro město 
Bojkovice za vysazené stromy
Na vybraných pozemcích v katastru města došlo ke konci loňského roku k výsad-
bě 55 ks vysokokmenných sazenic listnatých dřevin. Účelem bylo zvýšení podílu 
stromů v urbanizovaném prostředí města, což má pozitivně ovlivnit místní mik-
roklima a po estetické stránce obohatit své blízké okolí. Záměrem výsadby bylo 
také navrácení původních druhů listnatých dřevin, které do místní krajiny histo-
ricky patří a taktéž i výsadba nepůvodních druhů listnatých dřevin, které jsou na 
dané stanovištně vhodné z důvodu své odolnosti, adaptabilnosti v městském 
prostředí a které jsou svými květy či olistěním smyslově velmi atraktivní. Druho-
vé zastoupení vysázených dřevin bylo navrženo zahradním architektem podle 
charakteru prostředí, v souladu s nenáročností a jednoduchostí údržby. Veške-
ré vysazované stromy jsou kultivary s omezeným růstem. Projekt byl podpořen 
100 % dotací ze Státního fondu životního prostředí. 
 Město má aktuální pozitivní bilanci 1:4, to znamená, že za 1 pokácený 
strom se průměrně vysadí 4 nové. Kácejí se výhradně stromy chřadnoucí, ne-
bezpečné či stromy vysazené v kolizi s inženýrskými sítěmi nebo nevhodné vý-
sadby z minulosti (stromy z lesa nepatří do města). 

Jiří Svoboda, ORMŽP města Bojkovice

www.sazimebudoucnost.cz

#sazibudoucnost

Nadace Partnerství #sazibudoucnost

Petr Kazda

ředitel Nadace Partnerství

Certifikát
komu: 
počet vysazených stromů:

Iniciativa Sázíme budoucnost 
uděluje

55
Město Bojkovice

Mobilní aplikace
Město Bojkovice spustilo novou mobilní 
aplikaci, která je dostupná jak v  Google 
Play, tak i App Store, kterou vyvinula firma 
Urbitech. Zde se také vyskytuje stále i pů-
vodní mobilní aplikace Město Bojkovice, 
která již není dále aktualizována a  bude 
co nejdříve stažena. 
 Jedním z vylepšení, zejména pro starší 
generaci, je například i přehrání zvukové-
ho záznamu hlášení místního rozhlasu 
klikem na jedno tlačítko. 
 Aplikace se nachází v testovacím reži-
mu. Vaše připomínky jsou vítány.

Petr Viceník, starosta města
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 Mikulášské posezení
Ve středu 7. prosince 2022 odpoledne se 
skupina našich obyvatel sešla na Mikuláš-
ském posezení. Bylo hodně veselo, hrály 
se a zpívaly koledy. Podávalo se malé po-
hoštění. Samozřejmě nechyběl ani  pří-
chod mikulášské družiny, která nadělila 
obyvatelům drobný dáreček v  podobě 
perníku. 

 Vystoupení hudebníků 
 ze ZUš Bojkovice
Ve středu 21. prosince 2022 od 16 hodin 
k  nám zavítali žáci ze Základní umělecké 
školy Bojkovice. Se svým adventním kon-
certem předvedli pozoruhodný výkon. 
Postupně se posluchačům představili 
jednotlivci, kteří hráli na různé hudební 
nástroje. Ani jedno oko nezůstalo suché. 
Tímto děkujeme všem hudebníkům a  je-
jich učitelům. Budeme moc rádi, když 
k nám do DPS znovu zavítají.

Radka Ondrušková, 
Sociální služby Města Bojkovice

Informace z Domu s pečovatelskou službou

Zlaté ocenění
V pátek 9. prosince 2022 převzal tajemník 
městského úřadu Ing. Josef Mlček z rukou 
předsedy Svazu měst a obcí ČR Mgr. Fran-
tiška Lukla zlaté ocenění Vzdělaný úřad 
udělované v rámci projektu ESO – Efektiv-
ní správa obcí.
 V tomto projektu více jak 50 % zaměst-
nanců úřadu absolvovalo vzdělávací akti-
vity v rozsahu vyšším jak 40 hodin.
 Do projektu jsme se  zapojili s  cílem 
využít v  maximální možné míře nabíze-
né kvalitní presenční i  on-line semináře 
pro úředníky městských úřadů.
 Díky zapojení zdejšího úřadu do pro-
jektu jsme v rozpočtu města ušetřili nema-
lé finanční prostředky na  povinné vzdě-
lávání úředníků, neboť veškeré odborné 
semináře byly pořádány zdarma.

Petr Viceník, 
starosta města

Vystoupení záků ZUŠ

Mikulášské posezení 

Vystoupení záků ZUŠ
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Laťka nejen straňanská
„Hon – za Ja – nůj, Hon – za Ja – nůj, E – liš – 
ka, E – liš – ka!“ znělo poslední listopadový 
den bojkovskou sportovní halou. Učitelé 
tělesné výchovy uspořádali již tradiční 
předvánoční soutěž ve skoku vysokém pro 
žáky 2. stupně. 31 nejlepších sportovců se 
zde utkalo o titul Nejlepší skokan/ka školy.
 Atmosféra provázející toto sportovní 
klání byla fantastická, hlediště freneticky 
povzbuzovalo nejstarší chlapce a  vzdu-
chem se šířila euforie z překonávání osob-
ních rekordů. Nejen chlapci však před-
vedli bojovné výkony, ale i děvčata starší 
a mladší kategorie si v nejednom případě 
doskočila pro „osobáky“. Nepřekonatel-
nou se mezi mladšími skokankami stala 
Vanesa Slavíčková s výkonem 136 cm, za 
ní zaostala o  pouhé tři cm, nominovaná 
v  takřka poslední minutě, Natálie Chytrá 
a na bronzový stupínek si s  radostí a no-
vým osobním rekordem 124 cm vyskočila 
Jindřiška Michalčíková. V  kategorii mlad-
ších chlapců zvítězil s  přehledem Jakub 
Hanke (138 cm) a 2. a 3. místo si rozdělili 
Samuel Hejl a Dominik Landori. V konku-
renci starších žákyň splnila roli favoritky 
dlouhonožka Valentýna Trnková (135 cm), 
za níž se umístila Lucie Pospíšilová a Te-
reza Súdková. Obě děvčata pokořila lať-
ku ve výšce 130 cm. Největší překvapení 
a  drama přinesla soutěž mezi nejstaršími 
chlapci. Laťky ve výšce 164 cm se nakonec 
nezalekl Honza Janůj, který v  drásajícím 

finále porazil své spolužáky Jakuba Ščuku 
a  Michala Ridoška. Oba se snadno pře-
houpli přes výšku 159 cm a o Kubově dru-
hém místě rozhodl až počet pokusů. 
 Měli jsme skvěle našlápnuto na Stra-
ňanskou laťku, která se konala hned další 
den, a  očekávání jsme splnili. Po vyda-
řeném sportovním dopoledni svítila na 
výsledkové listině i  jména našich svěřen-
ců. Vanesa Slavíčková skvělým výkonem 
130 cm obsadila 2. místo mezi mladšími 
děvčaty, 140 cm přeskočila s  lehkostí Va-
lentýna Trnková a zvítězila tak v kategorii 
starších děvčat a Honza Janůj pokořenými 
160 cm obsadil bronzovou příčku. 

 Medailové výškařské žně pokračova-
ly i  čtrnáctý prosincový den ve Slavičíně. 
Dařilo se zejména starším chlapcům, 
z  nichž Michal Ridoško získal nejcen-
nější kov a  Honza Janůj krásné 2. místo. 
V kategorii mladších žákyň bodovala Eva 
Hanáková, která skončila na bronzové 
příčce. Zásluhou Valentýny Trnkové a  Ja-
kuba Hankeho jsme nebyli ochuzeni ani 
o bramborové medaile.
 Za krásný výškařský podzim všem 
sportovcům děkujeme a medailistům gra-
tulujeme!

Petra Brůzlová, 
učitelka ZŠ TGM

Výchovný koncert Moravia Brass Bandu
Komorní soubor Moravia Brass Band 
popularizuje hru na žesťové nástroje 
mezi mladými posluchači a  se svým 
interaktivním vystoupením zavítal i do 
sálu ZUŠ v  Bojkovicích. Dopolední vý-
chovný koncert pro žáky základních 
škol připravil spolek Maják Bojkovi-
ce z.s. v  den, kdy Moravia Brass Band 
hostoval na večerním Novoročním 
koncertu pod záštitou starosty města 
Bojkovice.
 Koncert představil nejen žesťové 
nástroje základní, jako trubku, lesní 
roh, trombon, tubu, ale i příbuzné – pi-
kolo trubku, křídlovku, kornet, eufoni-
um, tenorovou tubu a  další. Nástroje 
ukázal i  v  jejich přirozeném prostředí. 
Dětem tak přinesl multižánrový přesah 
těchto interesantních nástrojů pomocí 
unikátních aranží klasické, filmové, ja-

zzové a folklórní hudby. 
 Děti měly možnost pochopit sou-
vislosti mezi českou dechovou hudbou 
a hudbou tzv. balkánskou, která k žesťo-
vým nástrojům neodmyslitelně patří. 

 Koncert byl doplněn mluveným 
slovem a  zapojil také bicí sekci, která 
mu dodala ještě zajímavější atmosféru.
 Jan Baier, 

učitel ZŠ TGM (z materiálu ZUŠ)
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Lyžařský výcvikový kurz 2023 
Lyžařský kurz je akce, na kterou se těší 
snad každý. V lednu se do hor vydali žáci 
sedmého ročníku. 
 V  pondělí ráno jsme za tmy a  deště 
vyjížděli z Bojkovic. Po dlouhé cestě jsme 
dorazili na chatu Sachova studánka v Hor-
ní Bečvě. Na svah jsme poprvé zamířili po 
obědě, a i když sněhové podmínky nebyly 
ideální, lyžovali jsme. Uteklo to jako voda 
a už jsme byli zpátky na chatě.
 Další dny probíhaly podobně. Snída-
ně, svah, oběd, svah, večeře a hry. V úterý 
ráno nám začalo sněžit. Všichni byli šťastní 
a s velkým nadšením vyrazili na svah. Při-
jela za námi i Česká televize, která natáčela 
reportáž o  školních lyžařských kurzech. 
Z dopoledního lyžování jsme se vrátili úpl-
ně mokří, ale to nás od odpoledního tré-
nování neodradilo. 
 Středa, den jako každý jiný, tedy až do 
večera. Všem nám bylo divné, že si nás uči-
telé nesvolali na přednášku. To se vysvět-
lilo večer, kdy nás navštívili profesionální 
hasiči, kteří nám ukázali základy první 
pomoci nebo jak se zachovat v  různých 
situacích. 

 Ve čtvrtek nás čekalo poslední odpo-
lední lyžování a  všichni si začali uvědo-
movat, že se blíží konec kurzu. Kvůli ne-
dostatku sněhu jsme si bohužel nemohli 
porovnat své lyžařské dovednosti ve sla-
lomu. Večer byla dlouhá diskotéka, kterou 
jsme si užili. 

 V pátek nás čekalo poslední dopoled-
ní lyžování, pak už jsme seděli v autobuse 
a vraceli se domů.
 Myslím, že lyžařský kurz se všem líbil. 
Děkujeme moc učitelům, co tam s  námi 
byli!

Sára Helová, žákyně VII. B ZŠ TGM 

Medaile dokážeme 
získat i v naukových 
soutěžích

Ve čtvrtek 1. prosince 2022 proběhlo 
krajské kolo Zdravotnické olympiá-
dy ve Zlíně, do něhož se probojovaly 
ze 70 soutěžících naše žákyně z IX. A 
– Sofie Pollachová, Vendula Sčučinská 
a  Martina Michalčíková. Nejprve na-
psaly teoretickou část, posléze násle-
dovala část praktická, kde si vyzkou-
šely první pomoc při zlomeninách, 
resuscitaci, environmentální výchovu 
či výživu člověka.  Při vyhlašování vý-
sledků jsme měli všichni obrovskou 
radost, neboť děvčata přivezla stříbr-
nou a bronzovou medaili. 
Blahopřejeme!

Diana Jančářová, učitelka ZŠ TGM 
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Církevní střední škola pedagogická 
a sociální Bojkovice

 Lyžařský výcvik
První lednový týden vyrazilo 40 žáků 
z  1. a 2. ročníku na každoroční lyžařský 
výcvik.  Přestože letos v lednu byly teplo-
ty vysoko nad nulou, týden na horách se 
výborně vydařil. Pravidelně jezdíme do 
Loučné nad Desnou do Penzionu Oáza. 
Majitelé penzionu a  zároveň lyžařského 
vleku připravili již v prosinci díky zasněžo-
vání svah. Díky tomu mohli žáci celý týden 
lyžovat a  snowboardovat. Odpočinkový 
den jsme využili k návštěvě Ruční papírny 
ve Velkých Losinách. Večery patřily společ-
ným hrám a zábavě organizované samot-
nými žáky.  Týden si všichni účastníci vý-
borně užili a z hor jsme se vrátili bez úrazu.

 Dny otevřených dveří
V  průběhu ledna a  února jsme připravili 
čtyři dny otevřených dveří. Dvě čtvrteční 
odpoledne a  dvě soboty patřili zájem-
cům o  studium na naší škole. Jedná se 
vždy nejen o prohlídku školy, ale zejména 
o možnost vyzkoušet si hudební, výtvarné 
a řečové předpoklady ke studiu, což je ob-
sahem školní přijímací zkoušky a společně 
s  českým jazykem a  matematikou důle-
žitým kritériem přijímacího řízení. Zájem 
o Dny otevřených dveří je velký, prostřídalo 
se u nás kolem 130 zájemcům o studium.

 Žákovský parlament 
 a studentské volby
Ve škole pracuje aktivně žákovský parla-
ment. Žáci připravují akce, dobročinné 
sbírky, přináší nápady pro vedení školy. 
Jejich kreativita a chuť zkvalitňovat školní 
prostředí je velmi inspirující. Jednou z dů-
ležitých akcí byla organizace studentských 
prezidentských voleb jak 1., tak i  2. kola. 
Volby u nás skončili jednoznačnou výhrou 
zvoleného prezidenta pana Petra Pavla. 
Pro jeho osobu hlasovalo 77 % našich stu-
dentských voličů.

 Vzdělávání 
 pedagogického sboru
Pro pedagogy školy jsme zorganizovali 
5hodinový seminář na téma první zdra-
votnická a  psychologická pomoc u  žáků 
se speciálními vzdělávacími potřebami při 
mimořádných událostech. Vzdělávací se-
minář v prostředí naší školy připravila Kraj-

ská pedagogicko-psychologická poradna 
a  Zařízení pro další vzdělávání pedago-
gických pracovníků Zlín v  rámci realizace 
projektu Implementace krajského akčního 
plánu Zlínského kraje (IKAP II). Lektory byla 
psycholožka paní Mgr. et Mgr. Soňa Pan-
čochová a  pan Jiří Pančocha, Dis. Lektoři 
semináře seznámili naše kolegy v teoretic-

ké i praktické rovině s  tématy: legislativní 
rámec při řešení mimořádných událostí 
u  dětí; první pomoc při zdravotních obtí-
žích (epilepsie, alergie, diabetes, astma…); 
úrazy u  dětí; poruchy vědomí, základní 
neodkladná resuscitace; zvládání akutního 
stresu u zraněné i ošetřující osoby.

Jindřiška Beránková, ředitelka CSŠPS

Naše Bojkovsko
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Dům dětí a mládeže Bojkovice
Zima na DDM je ve znamení stezek, které 
si získaly přízeň dětí i rodičů. Během pro-
since a  listopadu jste se s námi vydali na 
Mikulášskou, Vánoční nebo Zimní stezku. 
Společně jste luštili, řešili úkoly a ti z vás, 
kteří výsledky přinesli k nám na DDM, zís-
kali i  malou odměnu. Pro nás je největší 
odměnou, když nám pošlete fotky a napí-
šete, jestli se vám stezka líbila. Moc se vždy 
těšíme na vaše “zprávy z  cest“. Určitě se 
spolu vydáme na spoustu dalších.
 Vedle přípravy stezek připravujeme 
program na léto a  tábory. Nejenom jarní 
a velikonoční prázdniny, ale hlavně ty let-
ní. Přesto, že venku mrzne, u nás příprava 
léta finišuje. Od 20. února bude zveřej-
něna nabídka a  od 25. února 2022 bude 
možné děti na tábory přihlašovat. Stejně 
jako do kroužků, můžete děti přihlašovat 
online v klientském centru na www.ddm-
bojkovice.cz. Zároveň můžete bezhoto-
vostně i zaplatit.
 Připomínáme, že začalo druhé polole-
tí, a proto si, prosím, zkontrolujte v klient-
ském centru, zda máte zaplaceno. Zjistíte 
tam také, kolik máte platit. V  případě, že 
vaše dítě v druhém pololetí chodit nebu-
de, pošlete nám prosím zprávu na ddm-
bojkovice@uhedu.cz.
 Margita Tyroltová, 

ředitelka DDM Bojkovice

Kroužek Tvořeníčko

 Kroužek Kuchtíci
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V  roce 1947 jsme začali chodit do školy. 
Pro mne samého to bylo dost nešťastné 
období. Jsem levák, a to bylo tenkrát uči-
teli i rodiči chápáno jako zlozvyk, který je 
třeba dítě odnaučit.
 Doma jsem, kromě neustálého napo-
mínání, dostal lžičku, která byla zahnutá 
tak, že když jsem ji vzal do levé ruky, tak 
směřovala ode mne a  nedalo se s  ní jíst. 
Pan řídící Dolinský to řešil ukazovátkem. 
Tím mě vždycky, když jsem vzal tužku 
do levé ruky, tu ruku shora, přes prsty na-
klepal. Ke konci vyučování jsem měl už le-
vačku celou rudou a opuchlou. Dneska by 
to byl námět na reportáž pro TV NOVA. Ten-
krát to byl normální výchovný prostředek. 
 Třída byla vybavena dřevěnými lavi-
cemi, které pamatovaly ještě naše praro-
diče. Vpředu, po levé straně tabule, visely 
obrazy prezidenta Beneše a generalissima 
Stalina. Z druhé strany tabule kříž s ukřižo-
vaným Kristem. Před tabulí stál pan řídící. 
Dost se s  námi natrápil, než jsme se stali 
ukázněnými školáky a naučili se vládnout 
tužkou a  perem. To, že teď píši, je i  jeho 
zásluha. On stál na samém začátku mé 
gramotnosti a  mého vzdělávání. Učite-
lům, kteří nás něco naučili, bychom měli 
být až do smrti vděčni. A právě v 1. třídě 
se formuje vztah dítěte ke škole a k vzdě-
lávání vůbec. Jinak, musím si přiznat, že to 
se mnou neměli rodiče ani učitelé nikdy 
lehké. První dny ve škole, to jsem byl hod-
ný a ukázněný žáček. Když jsme se ale roz-
koukali, tak nastaly průšvihy. Jeden z prv-
ních průšvihů byl, že jsme sáňkovali na 
aktovkách. Cesta do školy vedla přes že-
lezniční přejezd. Když přišly první mrazíky, 
byly svahy kolem trati pokryté jinovatkou. 
Začali jsme jezdit na aktovkách dolů pe-
šungem, jak se těm svahům říkalo. Já jsem 
měl aktovku z tvrdé lepenky potažené ně-
jakým dekoračním papírem. Jenom třikrát 
jsem sjel a  aktovka se rozpadla. Písanka 
s  pracně napsanou úlohou se rozmočila, 
pouzdro s tužkami a perem se rozsypalo, 
slabikář i početnice byly mokré a špinavé. 
Posbíral jsem to neštěstí do zbytků aktov-
ky a s fňukáním jsem se táhl do školy. Přišel 
jsem pozdě. Pan řídící spráskl ruce nad tím 
nadělením a nechal mne po škole. Ta ostu-
da! V 1.třídě a už poškolák!  Domů jsem si 
nesl školní věci svázané provázkem. 
 Ale na všechna trápení a  na všechny 
průšvihy jsem zapomněl, když jsem na 
pololetí dostal na vysvědčení velikou jed-

ničku. Byl jsem pyšný jak páv. Všichni doma 
uznale pokyvovali hlavami a  chválili mne, 
jaký jsem šikovný. Nejvíc můj dědáček Fran-
tišek Soja na Drahách. On byl také levák, 
a tak věděl, co takové přecvičování obnáší.
 S námi do třídy chodily také děti z dět-
ského domova. Byli mezi nimi též děti, které 
ztratily rodiče během války. Vzpomínám si 
na chlapce jménem Herbert Rowenski. Snad 
to byl Polák. Dobře se neučil a ani o přestáv-
ce s námi moc nevyváděl. Do hola ostříha-
ný, tichý, uzavřený, dnes bych řekl ustraše-
ný. Kdo ví, co zažil, než se dostal mezi nás. 
 Bylo 2. pololetí. Už jsme uměli číst 

a psát. Význam této skutečnosti nás nijak 
neoslňoval. Nás víc bavily přestávky. Kdy-
by tak pan řídící věděl, jaké soutěže se 
o přestávkách odehrávaly na klukovských 
záchodech! V  čem jsme soutěžili? Dámy, 
neděste se, ale v tom, kdo výš vyčurá. Ab-
solutní rekord vytvořil Mužík z  dětského 
domova, který tu soutěž vymyslel a vyhrál. 
On se totiž úplně přečural, dozadu, přes 
vlastní hlavu. Páchl sice v  hodině trochu 
močí, ale za tu slávu mu to stálo. 
 V  1. třídě jsme také zažili očkování 
proti TBC. Organizoval to mezinárodní 
Červený kříž.

Vzpomínky na první třídu

Petr Vašina v předškolním věku
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 A o velké přestávce jsme dostávali sva-
činky z akce „Dodala UNRA“. Mléko rozmí-
chané paní školníkovou ze sušeného mlé-
ka, chleby mazané umělým máslem. Teď 
to vypadá, že to nebylo nic moc, ale uvě-
domme si, že bylo po válce, všechno bylo 
na lístky a všeho bylo málo. Takže, pánbůh 
zaplať za to. Stejně tak, nám nechutnající, 
ale pro naše zdraví velice dobré a užiteč-
né bylo rozdávání rybího tuku. Stáli jsme 
v řadě, v jedné ruce malou lžičku a v druhé 
půlku rohlíku na zajezení. Paní školníková 
nám na lžičku nalila z láhve rybí tuk a my 
jsme museli před jejími zraky a za dozoru 
pana řídícího rybí tuk polknou a zajíst roh-
líkem. Některé háklivější povahy zvracely. 
Já ne. Od maminky jsem už věděl, že vita-
min D je nutný pro správný růst kostí. 
 Na činžácích se z nás, přibližně stejně 
starých děcek, utvořila tlupa, která společ-
ně prožila nejnemožnější dobrodružství. 
Teď už snad mohu některé z nich popsat, 
protože věřím, že lumpárny, kterých jsme 
tenkrát se dopouštěli, jsou už dávno pro-
mlčeny. 
 Tehdy žilo na činžácích 24 rodin a jim 
život zpestřovalo asi tak 45 dětí. Tam, kde 
teď parkují auta, bylo pískoviště a  kolem 
trávník se šesti smutečními vrbami. Dvůr 
byl plný dětského křiku. Nás školáky to 
pískoviště už ani tak nelákalo k dělání bá-
boviček, ale spíš ke stavbě hradů a tunelů. 
Jednou se v písku objevila myš. Celá zblblá 
a vyděšená křikem dětí vběhla do tunelu 
pod pískovým hradem. Rychle jsme vcho-
dy do tunelu zasypali a hrad s uvězněnou 
myší obstoupili. S  kameny v  rukou jsme 
s napětím čekali, kudy myš vyběhne. Celí 
jsme se chvěli vzrušením lovců. Když vy-
běhla, snesla se na ni sprška kamení. Kdo ji 
zasáhl, to se neví. Každý z nás byl přesvěd-
čen, že on ji trefil. Velice se nám ta „zábava“ 
zalíbila. Byli jsme rázem lovci. Jenže, kde 
vzít další myš? „Nejvíc myší je v popelišti“, 
vykřikl kdosi. Popeliště byla jáma na od-
padky, vybudovaná mezi silnicí a činžáky. 
Byla vyzděná kamením a krytá dřevěnou 
sedlovou stříškou. Ve střeše byly poklopy, 
kterými se do popeliště sypaly odpad-
ky. Naskákali jsme poklopy do popeliště 
a s kameny v rukou jsme tiše čekali až se 
nějaká myš objeví. Byl tam příšerný smrad 
od hnijících odpadků. Já jsem stál pod po-
klopem, kterým jsem tam skočil. To se mě 
stalo osudným. Najednou se poklop ote-
vřel a paní Koláčková na mne vylila zbytky 

z kuchyně. Rajská omáčka mě stékala po 
vlasech a  po obličeji, slupky z  brambor 
mně visely z uší. Hned jsem se drápal ote-
vřeným poklopem ven. No a  co čert ne-
chtěl, zrovna když jsem vylézal, přijížděla 
na kole od Krhova moje maminka. Strašně 
se lekla. Myslela, že jsem od krve. Pustila 
kolo na zem a běžela ke mně. Když zjistila, 

že to červené na mé hlavě není krev, ale 
rajská máčka, tak mě dala pár pohlavků už 
na ulici a doma jsem si to schytal naplno. 
 Z  lovení myší jsme byli vyléčeni, ale 
probuzené lovecké pudy se už nedaly po-
tlačit. Začali jsme chodit do Řík chytat ryby 
a raky. O tom ale až někdy jindy.

Petr Vašina st.

Petr Vašina v první třídě



na besedu „Čtení z  knihovního koberce“. 
S  dětmi jsem si povídala o  knihách, čte-
ní, fantazii a  představivosti.  Učili jsme se 
společně pozornosti, naslouchání textu 
a  přečetli si dvě pohádky. Provedla jsem 
je i  kratičkou meditací, kdy si děti pomo-
cí hudby a  mého hlasu tvořily ve svých 
představách svůj vlastní pohádkový svět 
a postavy v něm. Tuto formu besedy jsem 
zkoušela poprvé a myslím si, že nejenom 
pro mě to bylo velmi zajímavé setkání, kte-
ré se díky šikovným posluchačům snad vy-
dařilo. Tuto besedu jsem ještě zopakovala 
ve středu 1. února 2023 pro žáky prvních 

ročníků ZŠ TGM v Bojkovicích, kteří se letos 
také zapojili do již zmíněného projektu. 
 Další dětští návštěvníci, žáci ze ZŠ Pitín, 
mne navštívili v úterý 31. ledna 2023 v od-
poledních hodinách. Tématem našeho 
společného setkání byla beseda „Ani dě-
tem se válka nevyhýbá“. Připomněli jsme 
si zpětně Den památky obětí holocaustu 
a předcházení zločinům proti lidskosti (27. 
ledna) a představili si knihy, které se této 
tematiky týkají. Prostor byl i na čtení kra-
tičkých ukázek z nich. 

Kristýna Šopíková, 
knihovnice
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Začátek nového roku v knihovně
Každoročně je začátek roku v naší knihov-
ně obdobím papírování, statistik a příprav 
na celý rok. Některé akce se plánují dlou-
hou dobu dopředu. Jsou to nejen ty pravi-
delné, jako Březen – měsíc čtenářů, paso-
vání prvňáčků, Týden knihoven, ale i např. 
cestopisné přednášky. A  o  těch bych se 
chtěla v tomto čísle zmínit podrobněji.
 Ten, kdo naše cestopisné přednášky 
navštěvuje, už asi ví, že tyto akce probíhají 
pravidelně v naší knihovně od října až do 
dubna. V tomto roce si připomínáme 20 let 
jejich konání. Již rok před tím, tedy v roce 
2002, s nimi začala bývalá knihovnice paní 
Božena Gajdová na kulturním domě. My si 
tedy budeme připomínat výročí 20 let ces-
topisných přednášek v budově penzionu. 
Naše knihovna se může pochlubit i  tím, 
že zřejmě nikde jinde v  knihovnách se 
v takovém rozsahu cestopisné přednášky 
nedělají. Bývalá knihovnice paní Gajdová 
je začala pořádat pravidelně jako jedna 
z prvních v širokém okolí. A to ve spoluprá-
ci s cestovní kanceláří Kudrna z Brna, kdy 
do knihovny přijížděli cestovatelé pracují-
cí v této cestovce. Pak se k nim začali „na-
balovat“ i  jiní, buďto na doporučení nebo 
ti, kteří si o spolupráci psali sami. S  touto 
cestovní kanceláří byla však spoluprá-
ce v  době covidové přerušena, přesto se 
k nám někteří naši hosté stále rádi vracejí. 
K tomuto zajímavému výročí je připravena 
taktéž výstava 20 let cestopisných předná-
šek v knihovně, kterou si můžete prohléd-
nout v půjčovní době knihovny. V průběhu 
výstavy lze také nahlédnout do kronik.
 První beseda v letošním roce na téma 
„Kamčatka – krajinou kouřících sopek, 
medvědů a kaviárů“ s panem Ivo Dokou-
pilem proběhla ve středu 18. ledna 2023 
v  podvečerních hodinách. Tato dlouho 
očekávaná přednáška, která musela být 
několikrát v minulosti zrušena, se nakonec 
podařila zorganizovat a díky hojné účasti 
se i vydařila. Povídání doplněné videozá-
znamy bylo velmi zajímavé. 
 Druhá přednáška o  trojlístku Italských 
Alp s panem Robertem Bazikou se konala 
o týden později 25. ledna 2023. Pan Bazika 
nám představil italské horské masivy Alp 
– Dolomity, Brentu aj., ale také malebnou 
oblast Lago di Garda – ráj horalů, horolez-
ců, ferratistů, cyklistů a surfařů. To vše dopl-
něno také videem a krásnými fotografiemi.
 Nechyběly ani besedy pro školy. Ve 
středu 18. ledna 2023 za mnou přijely 
v rámci projektu Už jsem čtenář – Knížka 
pro prvňáčka děti z 1. třídy ZŠ Záhorovice 

Cestopisná přednáška z roku 2012 
– Amazonie s paní  M. Klementovou

Cestopisná přednáška z roku 2015
– Tři muži ve člunu s Miroslavem Rafajem

Cestopisná přednáška z roku 2013 - Norsko s  Gabrielou Veselou
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V předvánočním čase nás v muzeu i v his-
torickém domku v Potoku čp. 302 navštívily 
děti z MŠ Máj a také žáci ZŠ Štefánikova 957 
přišli na povídání o  vánočních tradicích. 
 Uprostřed vánočních svátků do dom-
ku v Potoku zavítali bojkovští turisté, kteří 
jej navštívili v  rámci sokolské vycházky. 
Ještě předtím se však zastavili u  kostela 
sv. Vavřince a  Tomáš Hamrlík jim ukázal 
hodinový stroj v  kostelní věži. Na závěr 
vycházky na ně čekalo v kuchyňce domku 
v Potoku čp. 302 malé překvapení v podo-
bě svařáku na zahřátí. 
 Za loňský rok si expozice Muzea Boj-
kovska prohlédlo 1589 návštěvníků, dal-
ších 1381 turistů si k nám přišlo pro něja-
kou informaci nebo si koupit suvenýr. Od 
května, kdy byl zpřístupněn domek v Po-
toku čp. 302, jej do prosince navštívilo 502 
osob nejen z Bojkovic, ale i z širého okolí.
 Ačkoliv si mnoho lidí myslí, že v  zim-
ním období, kdy nechodí tolik turistů, se 
v muzeu nic neděje, tak opak je pravdou. 
Předměty vystavené v  expozici prochází 
pravidelnou údržbou, aby mohly být na 
hlavní sezónu zase ve své kráse pro oko 
návštěvníků. Stále pokračuje doplňování 
elektronické evidence k jednotlivým sbír-
kovým předmětům. V  našem e-katalogu 
postupně přibývají fotografie a  doplňují 
se informace ze starých karet. Zapisovány 
papírově i elektronicky jsou i nové přírůst-
ky. Ani v  muzejní knihovně se nezahálí. 
Děkujeme všem, kdo obohacují náš knižní 
fond. Každá nová kniha je pečlivě obalena 
a hlavně zkatalogizována, abyste si ji moh-
li vybrat na webovém katalogu a vypůjčit 
si ji. Paní knihovnice rovněž provádí analy-
tický popis článků ze zpravodaje Naše Boj-
kovsko. Pokud vás například zajímá téma 
školství v  Bojkovicích, můžete v  našem 
internetovém katalogu zjistit, kdo, kdy 
a v jakém čísle zpravodaje o něm psal. 
 Koncem ledna jste mohli u nás v mu-
zeu navštívit přednášku slavičínského 
amatérského badatele Marka Semely, kte-
rý nám velmi poutavě vyprávěl o osudech 
zvonu a plastiky Madony ze slavičínského 
zámku. Pan Semela za námi nepřijel napo-
sled, určitě ho ještě i na podzim pozveme 
opět s nějakým zajímavým tématem. 
 V rámci fašanku, který letos připadne 
na sobotu 18. února, bude domek čp. 302 
v Potoku otevřený pro veřejnost, můžete 
tak přijít „okoštovat“ masopustní dobrotu 
a teplý nápoj.
 V pátek 3. února byla vernisáží zaháje-
na výstava s názvem Policie doma i ve svě-

tě, na níž si návštěvníci mohou prohléd-
nout policejní uniformy, čepice, vybavení 
a insignie se soukromé sbírky Ing. Jarosla-
va Prchlíka z Bystřice pod Lopeníkem. 
 V březnu a dubnu se můžete těšit na 
výstavu obrazů s  názvem Barvosnění, je-
jichž autor Hanzad Danil Hamdullayev po-
chází z  Ázerbájdžánu a  v  současné době 
žije na Slovácku na Velehradě. V  květnu 
a  v  červnu se v  muzeu představí svými 
pracemi žáci SŠ COPT z Uherského Brodu. 
 Dne 20. dubna bychom vás rádi po-
zvali na přednášku Andrey Dovicové, pra-
covnice Muzea jihovýchodní Moravy ve 

Zlíně, jež se zabývá hutnictvím a  hornic-
tvím na Zlínsku a bude nám vyprávět také 
o historii Jindřiščiny huti v Bojkovicích.
Protože si v  květnu připomeneme 100. 
výročí pravidelného rozhlasového vysílání 
u nás a také 70. výročí, kdy začala v tehdej-
ším Československu vysílat televize, bude 
v  našem muzeu během letních prázdnin 
nainstalována výstava různých typů histo-
rických radiopřijímačů a televizorů. 
Na všechny akce vás srdečně zveme!

Eva Hamrlíková, 
dokumentátorka Muzea Bojkovska

Střípky z Muzea Bojkovska

Vernisáž výstavy Policie doma a ve světě 

Přednáška Marka Semely Návštěva dětí z MŠ v historickém domku
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Srdečně zveme na předjarní program 
do ZUš Bojkovice a Klubu Maják Bojkovice 
V  nabídce na následující období najdete 

něco pro malé i  velké diváky, z  různých 

uměleckých oborů i  stylů potěšíte své 

oko, ucho, duši i  srdce. A  budete-li chtít 

uspokojit i chuť, při každé akci je otevřen 

bar klubu ve vestibulu ZUŠ/Klubu Maják. 

 Těšíme se, že si u  nás vyberete svou 

chvilku volna a  kulturního zážitku. Zde 

něco obrazové ochutnávky z připravova-

ného programu. 

 Další informace pak najdete v přehle-

du akcí na str. 17 nebo na:

www.klub-majak.cz, případně na:

www.zus-bojkovice.cz

Novoroční koncert se zdravicí starosty 
a souborem Moravia Brass Band
Tradiční hudební a  společenské setkání 
starosty města Bojkovice s  občany pro-
běhlo prostřednictvím slavnostního No-
voročního koncertu v prostorách ZUŠ Boj-
kovice a v pořadatelské gesci spolku Maják 
Bojkovice už po jedenácté. Koncert se stal 
milým zvykem, společenskou událostí, při 
níž hlavní slovo mají živá hudba a pan sta-
rosta Mgr. Petr Viceník se svou novoroční 
zdravicí i symbolickým přípitkem.
 10. ledna roku 2023 se o hudební slož-
ku programu postarala komorní sestava ji-
nak velkého orchestru Moravia Brass Band, 
který je největším žesťovým tělesem v ČR. 
Třicet hudebníků z různých koutů republi-
ky v čele se šéfdirigentem Chuheiem Iwa-
saki popularizuje hru na žesťové nástroje 
u nás i v zahraničí, představuje jedinečné 
programy a aranžmá, zve výjimečné hosty, 
a především vytváří specifické uskupení – 
žesťový orchestr – brass band. Pro sál boj-
kovické ZUŠky a  atmosféru Novoročního 
koncertu jsme zvolili menší uskupení, přes-
to však s prezentací žesťů v mnoha žánrech 
i  podobách. V  úvodní části tedy zazněla 
významná díla barokního skladatele G. F. 
Händela v úpravách pro žestě a tympány. 
Při Linkových intrádách soubor připomněl 
historickou podstatu těchto nástrojů, které 
sloužily ke slavnostním a  signálním úče-
lům. Nedílnou součástí tvorby pro žestě je 
také swingová, populární a filmová hudba, 

takže publikum potěšily i skladby R. Charle-
se, J. Lennona a P. McCartneyho, z českých 
skladatelů P. Trojana a také velikánů filmo-
vé hudby H. Manciniho a  E. Morricone. 
A  dramaturgicky program skvěle završila 
energická balkánská dechovka. Moravia 
Brass Band vytvořil právě pro tento kon-
cert soubor v obsazení v počtu osmi hráčů 
na žestě a  jednoho bicisty, k průvodnímu 
slovu programem si přizval moderátora 
Jiřího Kokmotose.
 Program byl posluchačsky pestrý 
a podmanivý, profesionálním tělesem sa-
mozřejmě špičkově podaný. Po takovém 
hudebním zážitku už mohlo nastat jen 

krátké mluvené slovo, v němž pan staros-
ta všechny přítomné pozdravil, popřál vše 
dobré do nového roku a  přizval ostatní, 
aby se chopili číší s přípitkem.
 Poté se již návštěvníci koncertu po-
různu hloučkovali ve foyer, o všeličem roz-
právěli a při tom si navzájem přáli úspěš-
ný rok. Přejeme si ho všichni! Přejeme ho 
i vám – kéž nám je kromě zdraví dopřáno 
i moudrosti a  soudnosti, a  také vděku za 
vše, čím můžeme naplňovat jeho dny. 
A ani ne za rok se snad znovu potkáme při 
dalším milém novoročním setkání. 
 Eva Regináčová, za ZUŠ Bojkovice 

a dobrovolníky spolku Maják Bojkovice
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Přehled kulturních akcí

Datum Název akce Druh akce Pořadatel Místo konání

25. 2. Jazz café – Tomáš Sýkora Trio koncert Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

26. 2.  Broučci – divadlo BROD pohádka pro děK Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

1. 3. Seminář o bylinkách s Kateřinou Černou seminář Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

4. 3. Košt slivovice tradiční akce Město Bojkovice kulturní dům

4. 3. Dětské kvízování vědomostní soutěž pro týmy Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

7. 3. Posezení se seniory setkání Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

8. 3. Valašsko z LuZa s Janem Husákem cestopisná přednáška Městská knihovna Bojkovice městská knihovna

10. 3. – 21. 4. Výstava obrazů Barvosnění výstava Muzeum Bojkovska p. o. Muzeum Bojkovska

16. 3. Vernisáž k výstavě fotografií Jiřího Šedivce výstava Maják Bojkovice z. s. Klub Maják 

19. 3. Mrož Ambrož – divadlo Plyšového medvídka pohádka pro děK Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

22. 3. Velikonoční předvádění řemesel tradiční akce Muzeum Bojkovska p. o. Muzeum Bojkovska

22. 3. Setkání s nejmenšími setkání Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

23. 3. Tunisko s Markem Císařem cestopisná přednáška Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

25. 3. DECAY koncert místní metalové kapely Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

25. 3. Křídla koncert Adam Mikulášek kulturní dům

26. 3. Vynášení Moreny lidová tradice Světlovánek Tillichovo náměse

26. 3. AKT – Jára Cimrman/divadlo DNO Vizovice divadelní představení Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

31. 3. Obyčejné lidství s Petrou Huťkovou a Hanou Kvasničkovou literárně-hudební večer Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

2. 4. Koncert žáků ZUŠ koncert ZUŠ Bojkovice Klub Maják, ZUŠ Bojkovice

5. 4. Seminář o bylinkách s Kateřinou Černou seminář Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

6. 4. – 8. 4. Velikonoční hrkání lidová tradice Světlovánek Tillichovo náměse, ulice Bojkovic

12. 4. Vzpomínka na bombardování Bojkovic 1945 pietní akce Muzeujní spolek Aloise Jaška Na Valše

15. 4. Soulmates (´60) s Brianem Charepem koncert Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

16. 4. Kocour v botách – divadlo Hvozdná pohádka pro děK Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

18. 4. Pasování – ZŠ Záhorovice akce pro 1. třídy Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

20. 4. Hutnictví na Zlínsku aneb huť v Bojkovicích přednáška Muzeum Bojkovska p. o. Muzeum Bojkovska

22. 4. Jiříkovský bál folklor Světlovan kulturní dům

25. 4. Pasování – ZŠ TGM Bojkovice akce pro 1. třídy Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

25. 4. Filipíny – manželé Poulíkovi cestopisná přednáška Městská knihovna v Bojkovicích městská knihovna

28. 4. Sněhurka a trpaslík – bánovské divadlo Pod lampú divadelní představení Maják Bojkovice z. s. Klub Maják

29. 4. Stavění máje lidová tradice Město Bojkovice, Muzeum Bojkovska p. o. Tillichovo náměse

30. 4. Rej čarodějnic akce pro děK Dům děe a mládeže Bojkovice Na Kopci

4. 5. – 12. 6. Výstava prací žáků COP Uh. Brod výstava Muzeum Bojkovska p. o. Muzeum Bojkovska

13. 5. Vesele kolem Bojkovic sportovní akce T.J. Sokol Bojkovice Bojkovice a okolí

13. 5. Setkání školních kapel koncert ZUŠ Bojkovice Klub Maják, ZUŠ Bojkovice

19. 5. Muzejní noc speciální akce Muzeum Bojkovska p. o. Muzeum Bojkovska

21. 5. Rodinná neděle akce pro rodiny s dětmi Maják Bojkovice z. s., ZUŠ Bojkovice Klub Maják/Zahrada ZUŠ 

26. 5. Kácení máje lidová tradice Město Bojkovice, Muzeum Bojkovska p. o. Tillichovo náměse
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aktivity Klubu Světlov v roce 2022
V minulém roce jsme se poprvé mohli sejít až v březnu po odvolání proticovidových opatření.  Všichni jsme se už těšili na ta naše 
pravidelná čtrnáctidenní setkávání u kafíčka s přáteli na zajímavých přednáškách a zájezdech a besedách. Od března se náš obvyk-
lý program vrátil do starých kolejí, ve kterých se pohybuje už osmnáctý rok. Toto je bilance naší činnosti v roce 2022:

   8. 3.     Posezení se starostou města 
   22. 3.  Přednáška Mgr. Tomáše Hamrlíka: Historický vývoj ukrajinské státnosti
   5. 4.      Ing. Pavel Křižka: Sedm divů Islandu. Prezentace fotografií
   19. 4.   Ing. Vlastimil Hela: Bombardování Bojkovic v roce 1945. Beseda
   20. 4. – 26. 4.  Ozdravný pobyt v Piešťanech
   3. 5.     PhDr. Aleš Naňák: Přednáška na téma polozapomenuté hrady Zlínského kraje 
   18. 5.    Výlet do Domu přírody Litovelského Pomoraví. Celodenní zájezd
    31. 5.   Beseda s fotografem Robertem Číhalem na téma Umělecká fotografie s prohlídkou a průvodním slovem autora
   14. 6.    Prohlídka historického domku č. 302 v Bojkovicích s průvodcem Mgr. Tomášem Hamrlíkem
    28. 6.     Beseda s PhDr. Miroslavem Vaškových na téma: Archeologické nálezy na Uherskobrodsku
    29. 6. – 7. 7.  Rekreační pobyt v Chorvatsku
    10. 8.    Karel Štenbaur: O bylinkách a mastičkách na potlačení bolesti pohybového aparátu
    13. 9.     MUDr. Pavel Šácha: Napřed příčina a pak řešení. Beseda na téma předcházení civilizačním chorobám
    27. 9.     František Jančařík: Bojkovice a krásy celého okolí. Beseda s promítáním fotografií a slovním doprovodem
    1. - 2. 10.   Zájezd do Rakouska. Salzburg a Orlí Hnízdo
    8. – 9. 10.   Zájezd do Rakouska. Salzburg a Orlí Hnízdo
    11. 10.    Nemocnice doma. Beseda s pracovnicemi mobilního hospice PAHOP. Součástí besedy bylo měření tlaku 
  a kyslíku v krvi
    25. 10.    Návštěva válcového mlýna v Šumicích
    31. 10. – 6. 11.  Ozdravný pobyt v Piešťanech
    8. 11.      Peníze v českých zemích. Přednáška Mgr. Tomáše Hamrlíka
    22. 11.    Paměti porodní báby a další příběhy nejen z Kopanic. Beseda s Petrem Vašinou o jeho knize
    6. 12.      Mikulášské posezení v přísálí kulturního domu s vystoupením dětí z mateřské školy. Přišel i Mikuláš

Zase je jeden rok za námi. Nezbývá, než si přát, aby nás neopouštěl optimizmus, dobrá nálada a zdraví se nás aspoň trochu drželo. 
Abychom se stále měli rádi a mohli se ještě dlouho těšit z pokojného života v našich krásných Bojkovicích.                     Eva Mikešová

Zájezd Litovelské Pomoraví

Mikulášské posezení            Prohlídka historického domku

Přednáška fotografií Roberta Číhala
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Uctění památky zesnulého hasiče Jana Dvořáka

Z činnosti 
Sboru dobrovolných hasičů
Dne 5. prosince 2022 bojkovští hasiči vy-
razili s mikulášskou družinou na obchůzku 
Bojkovicemi, na závěr tradičně navštívili 
Dětský domov, aby obdarovali nadílkou 
všechny děti, které zde bydlí.
 Vstup do nového roku jsme zahájili 
první lednovou sobotu valnou hromadou 
v prostorách městského úřadu v zasedací 
místnosti. Úvodem jsme přivítali starostu 
města pana Petra Viceníka a všechny pří-
tomné členy sboru. Vyslechli jsme zprávy 
za rok 2022, navrhli a schválili plán čin-
ností a usnesení, poděkovali bratru Radku 
Sojovi, který požádal o uvolnění z funkce 
místostarosty, další poděkování s oceně-
ním za mimořádné zásluhy patřilo bratru 
Jaroslavu Dolinovi a Pavlu Groschaftovi. 
Po valné hromadě následovalo přátelské 
posezení na hasičárně.
 

 Zásahová jednotka
Ve středu 7. prosince 2022 v 15 hodin jsme 
uctili památku zesnulého kolegy Jana 
Dvořáka z  jednotky sboru dobrovolných 
hasičů obce Skalice u České Lípy, který ze-
mřel poslední listopadový den při zásahu 
požáru domu v Novém Boru na Liberecku.
V neděli 11. prosince 2022 po obědě byla 
naše jednotka zapojena do pátrání po po-
hřešované osobě ve Starém Hrozenkově. 
Pátrání probíhalo v katastru Starý Hrozen-
kov až do večerních hodin, ale bez zdár-
ného úspěchu. V  pondělí v  dopoledních 
hodinách se pokračovalo v pátrání. Po pár 
hodinách byla osoba nalezena bez zná-
mek života. Na celé pátrací akci se podílelo 

bezmála 500 dobrovolníků včetně hasičů 
a policie z naší i slovenské republiky.
 Dne 16. ledna v  odpoledních hodi-
nách byla naše jednotka povolána k tech-
nické pomoci k  odstranění automobilu, 
který sjel do koryta řeky Olšavy v Bojkovi-
cích. Při události nebyl nikdo ve voze zra-
něn. Pomocí vyprošťovací techniky z HZS 
Zlín byl automobil zajištěn a bezpečně 
vytažen z řeky.
 V pravé poledne 20. ledna vyjela naše 
jednotka k požáru prodejního stánku po-
blíž motorestu Rasová. Objekt naštěstí 
v plné fázi nehořel, jednalo se jen o mírně 
doutnající ohnisko na objektu. Velitel zása-
hu HZS Uherský Brod odvolal naši jednot-
ku zpět na základnu.
 V  měsíci lednu byla naše jednotka tři-
krát požádána o pomoc k odstranění spad-

lých stromů z  pozemních komunikací ve 
směru na Rudice, Rudimov a Přečkovice.

Za SDH kronikář Leoš Marek 

Hasičská mikulášská družina

Předání ocenění za zásluhy 
Jaroslavu  Dolinovi a Pavlu Groschaftovi
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23. ročník štěpánského turnaje
Dne 26. prosince 2022 se po covidové pauze konal 23. ročník 
Štěpánského turnaje v sálové kopané. Tradičního turnaje se 
zúčastnilo pět týmů, tři z Bojkovic, Šumic a Nové Dubnice.
 Turnaj v letošním roce doznal změn v pravidlech ohledně 
věku, kdy mohli nastoupit hráči od 40 let a jeden hráč od 35 
let. Je vidět, že aktivita zkušenějších fotbalistů je i po covido-
vé pauze velká, a tudíž jsme museli k této změně přistoupit.
 Po vyrovnaných i  méně vyrovnaných zápasech, kdy se 
hrálo systémem každý s  každým, skončil turnaj těmito vý-
sledky:

 Nová Dubnica    12 bodů,  skóre 15:3
 Viktorka (Bojkovice)   9 bodů,  skóre 15:6
 Město (Bojkovice)   6 bodů,  skóre 4:7
 T.J. Sokol Bojkovice   1 bod,  skóre 5:13
 Šumice    1 bod,  skóre 3:13

 Tým T.J. Sokol Bojkovice reprezentovali: Lukáš Lisoněk, 
Ladislav Salvet, Adam Kozubík, David Kubiš, Jiří Machů, Ri-
chard Pohan a David Poláček.

Filip Urbánek, předseda oddílu 
sportu T.J. Sokol Bojkovice

11. ročník 
Silvestrovského turnaje
Dne 30. prosince 2022 se po covidové pauze konal 11. ročník 
Silvestrovského turnaje v  sálové kopané bez omezení věku 
účastníků. Tradičního turnaje se zúčastnily čtyři týmy z Bojkovic 
a  z  blízkého okolí. Turnaj o  vysoké úrovni utkání se hrál systé-
mem nejspravedlivějším, a  to že se všechny týmy utkaly mezi 
sebou. Ihned druhý zápas turnaje se ukázal jako ten rozhodující, 
kdy se utkaly první dva týmy konečné tabulky.
 A jak turnaj skončil? Po dvou letech vyhrál tým T.J. Sokol Boj-
kovice, druhý skončil Hvězda tým, na třetím místě se umístili Mla-
dí vopilci a na čtvrtém místě skončil TJ Pitín. Nejlepším střelcem 
se stal Tomáš Gorčík z Hvězda týmu. Nejlepším brankářem se stal 
Filip Urbánek z pořádajícího týmu T.J. Sokol Bojkovice.
 Tým T.J. Sokol Bojkovice reprezentovali: Filip Urbánek, bratři 
Holíkovi, Ivo Vaverka, Martin Ridoško, Martin Liška a Vojta Dolina.
 Filip Urbánek, předseda oddílu 

sportu T.J. Sokol Bojkovice

Členové T.J. Sokol Bojkovice zdárně dokončili 
50. ročník běžkařského závodu Marcialonga v Itálii
V  neděli 29. ledna 2023 se konal v  Itá-
lii v  oblasti Trentino jubilejní 50. ročník 
závodu Marcialonga,  což je po Vasově 
běhu druhý nejslavnější závod v běhu na 
lyžích klasickou technikou. Délka trati je 
70 km a závodu se účastní více než 7 tisíc 
závodníků. Po loňském zdárném zdolání 
Vasova běhu ve Švédsku se rozhodli tři 
naši členové Pavel Křižka, Martin Kočica 
a Josef Uhlík absolvovat v  letošním roce 
i tento slavný závod.
 Bohužel zdravotní problémy nepustily 
na start Josefa Uhlíka, a  tak své startovní 
číslo „přenechal“ našemu dalšímu členovi 
Martinu Liškovi (závod byl již půl roku do-
předu zcela vyprodaný). Ten do Itálie nejel 
autobusem s  CK SKI TOUR jako zbývající 
dva členové, ale po vlastní ose autem až 
v sobotu před závodem. První dva členo-
vé měli tedy výhodu možnosti seznámit se 
s tratí na pátečním, resp. sobotním trénin-
ku. Martin Liška měl zase diváckou podpo-
ru manželky a syna, kteří vzorně fandili na 
45. kilometru závodu.
 Počasí bylo od pátku až do pondělí na-
prosto luxusní: slunečno a teploty od nuly 
do mínus 8 stupňů. Samotný závod starto-
val v neděli ve městě Moena a končil v Ca-
valese. Prvních 18 km je pouze stoupání, 
ale profil zbytku trati je klesání či rovina. 

To nejtěžší na závodníky však čeká bohu-
žel až na 68. kilometru, dvoukilometrové 
„brutální“ stoupání do cíle je opravdovou 
zkouškou výkonnosti a silné vůle každého 
závodníka. V  cíli pak dvojnásobně platí 
rčení, že ten, kdo dojel, je vítězem.
 Všichni tři naši členové závod zdárně 
dokončili. Nejrychlejší byl Martin Kočica 
v  čase 6 hodin 57 minut 35 sekund na 
4117. místě. Za dvě a půl minuty po něm 
dokončil závod na 4164. místě Pavel Křiž-
ka a v čase 7:37:11 na 4649. místě dorazil 
do cíle i Martin Liška. Nejen našim klukům, 

ale všem účastníkům patří velká gratulace 
k předvedeným výkonům. V cíli pak dostal 
každý účastník občerstvení a ti, kteří si za-
platili 20 eur navíc, i diplom a tričko s dosa-
ženým časem.
 Nezbývá než doufat, že příští rok se po-
daří našim členům opět zúčastnit některé-
ho z dalších světových závodů v běhu na 
lyžích zařazených do této nejvyšší katego-
rie Worldloppet. Více fotografií ze závodu 
lze najít na našich internetových strán-
kách www.sokolbojkovice.estranky.cz 

Filip Urbánek, předseda odboru sportů
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Turistické aktivity 
Tělocvičné jednoty Sokol Bojkovice
Turistická činnost v Bojkovicích začíná na-
bírat plné obrátky. Svědčí o tom zvýšený 
zájem a počet účastníků na jednotlivých 
akcích. Určitě přispěla ta skutečnost, že 
organizátoři vycházek Božena Křižková, 
Pavel Polanský a František Jančařík zvýšili 
popularitu turistiky v našem městě a snaží 
se zapojit do turistiky co nejvíce lidí růz-
ných věkových kategorií. Vytvořili jsme 
podmínky i pro starší a méně fyzicky zdat-
nější občany obou penzionů a  ostatních 
občanů Bojkovic. Připravujeme turistické 
trasy méně náročné, okolo 5 km a nároč-
nější, okolo 10 km. Jsou zváni všichni bez 
rozdílu, ale každý musí sám uvážit na co 
se cítí jak zdravotně, tak i fyzicky. Od po-
sledního příspěvku uplynula spousta času 
a proběhly další turistické akce. 
 V  posledním měsíci minulého roku 
jsme využili předvánoční atmosféru, 
a proto se uskutečnila vycházka do Rudic 
na prohlídku rudického unikátního betlé-
mu. Sešlo se celkem 35 zájemců, autobus 
byl skoro plný. Autor betlému, místní ro-
dák pan Jan Vysloužil, provedl úvodní vý-
klad a pak následovala zajímavá prohlídka 
rozjetého betlému. Po ukázce betlému se 
pokračovalo pěšky po nové cyklostezce 
do Šumic na železniční zastávku a vlakem 
jsme se vrátili do Bojkovic.
 Kdo si chtěl po vánočních svátcích 
trochu spálit kalorie, tak se zúčastnil po-
vánoční vycházky s překvapením. Vycház-
ku připravil Pavel Polanský ve spolupráci 
s Muzeem Bojkovska. Lidé to vzali odpo-
vědně a u obchodního domu TIS se sešlo 
32 účastníků. Odtud jsme přešli na místo 
prvního překvapení, ke kostelu sv. Vavřin-
ce, kde nás ředitel Muzea Bojkovska Mgr. 
Tomáš Hamrlík seznámil s historií tohoto 
kostela. Pak jsme po skupinkách vyšli po 
schodech k  unikátnímu hodinovému 
stroji, který pohání hodiny na kostele. To-
máš nám ukázal a vysvětlil mechanismus 
fungování věžních hodin. Po ukázce jsme 
se prošli k Červenému kříži, dál ke kaplič-
ce na Hradské Nivě a k mohyle Sv. Čecha. 
V  ulici Potok následovalo druhé překva-
pení, návštěva historického domku. Opět 
nám Tomáš Hamrlík vysvětlil historii to-
hoto domku i těžkosti při výstavbě toho-
to pěkného díla. Poseděli jsme v  útulné 
dobové světničce. Paní Hamrlíková nám 

mezitím připravila na zahřátí svařené víno 
a kdo měl, tak dal na stůl vánoční cukroví. 
Pěkná tečka za vydařenou vycházkou. 
 Poslední den v  roce 2022 se konala 
tradiční Silvestrovská vycházka. I  když 
to s počasím nevypadalo dobře, sešlo se 
u muzea 47 účastníků. Nejmladším účast-
níkem byla čtyřletá Ema Fialová. Členy So-
kola a  bojkovické občany doplnili účast-
níci z Uh. Brodu a Pitína. Pokračovali jsme 
směrem k přehradě, počasí se mezitím 
zlepšilo. U přehrady nás překvapilo, že je 
velmi nízký stav vody. Po nějaké štamprl-
ce a společném snímku, jsme šli dál podél 
přehrady a  pak do kopce k  památníčku 
Milana Polácha, kde jsme zapálili svíčku 
a  zavzpomínali. Odtud jsme pokračova-
li k  Masarykovu dubu a  na odpočívadle 
proběhlo menší občerstvení. Poté jsme šli 
po cestě ke kapličce na Hradské Nivě a dál 
k  mohyle Sv. Čecha. Po krátké zastávce 
jsme se vydali směrem na sokolovnu. Při 
cestě jsme na hřbitově uctili památku 
našeho bývalého a  nezapomenutelného 
člena Jaroslava Blahy. V areálu Sokola nás 
čekal Karel Koníček se zapáleným krbem, 
takže i trochu tepla přišlo vhod. Začalo se 
s  opékáním špekáčků, na stolech se ob-
jevily různé vánoční dobroty. Nějakou 
hodinu jsme poseděli, povykládali a  již 
tak trochu i  mysleli na silvestrovský ve-
čer. Myslím, že se tato desetikilometrová 

vycházka vydařila a že jsme se rozcházeli 
s dobrým pocitem, že jsme i v posledním 
dnu roku udělali něco málo pro své zdraví.
První vycházku v novém roce 2023 jsme 
nazvali jako Novoroční. Tato bude pravi-
delná, jen budeme měnit trasy. Za nád-
herného počasí se na startu sešlo celkem 
25 účastníků. Už snad ani lepší počasí 
v lednu nemohlo být. Ze zastávky Bojko-
vice-město jsme odjeli vlakem do Šumic. 
Zpět do Bojkovic jsme šli pěšky a vesměs 
jsme se drželi řeky Olšavy a  využívali při 
pochodu cyklostezek. Trasa dlouhá 8,5 
km ubíhala rychle a ani jsme se nenadáli 
a  byli jsme u  záhorovské kyselky. Trochu 
jsme odpočinuli a posílili se místním pra-
menem. Pak jsme pokračovali podél Olša-
vy do Bojkovic.
 Při poslední vycházce před uzávěrkou 
zpravodaje jsme se podívali do okolí Boj-
kovic a Pitína. Od muzea jsme vyrazili po 
cyklostezce směr Pitín, v  obci se přešlo 
okolo kostela nad hřbitov. Odtud jsme 
pokračovali kousek podél železniční trati 
do oblasti Vápeničky a dál do Bojkovic.
 Věříme, že naše zvýšená turistická ak-
tivita bude pokračovat dál. Poděkování 
za proběhlé a  budoucí turistické akce si 
zaslouží výše jmenovaní organizátoři i vy, 
místní občané našeho města, za vaši ak-
tivní účast. 

František Jančařík, T.J. Sokol Bojkovice
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Mládež na Viktorce v zimě nelení
Podobně jako 1. mužstvo, tak i dorost se 
začal připravovat na jarní sezonu na malé 
umělce za stadionem, popř. na umělce 
v  Hrádku. Muži vyhlíží vyprázdněnou 
marodku a  návrat kanonýra Petra Gaga 
z exdivizního Strání. Mladší i starší žáci se 
scházejí pravidelně 2x týdně dle počasí 
v hale nebo venku.
 Nejaktivnější složkou jsou v  zimě 
týmy přípravek a benjamínků. Na základě 
loňských výsledků nestačí trenéři přijímat 
objednávky na turnaje a  přátelské zápa-
sy. Stává se pravidlem, že hrajeme i  dva 
turnaje ve stejný den. Široký kádr nám to 
umožňuje a děti jsou nadšené. 
 Hned zkraje roku jsme rozjeli satelitní 
halové turnaje, které již pořádáme 20 let. 
Pravidelní účastníci jsou Uherský Brod, FC 
TVD Slavičín, Spartak Valašské Klobouky, 
SK Vizovice, FC Brumov.
 První turnaj v Luhačovicích pod patro-
nací SK Vizovice vítězíme v mladší i starší 
kategorii. Ve druhém turnaji v Uherském 
Brodě končíme shodně na 3.místě a další 
průběh /Val. Klobouky, Brumov, Slavičín, 
Bojkovice/ bude ještě velmi napínavý.
 Benjamínci sehráli ve Vlčnově skvělý 
turnaj. I když se jednalo o první fotbalové 
krůčky dětí, turnaj ukázal snahu a nadše-
ní mladých Viktoriánů. Za největší počet 
vstřelených branek vezeme do Bojkovic 
velký zlatý pohár!!!
 Mladší přípravka kategorie U8 zkraje 
roku přijela do Uherského Hradiště obhá-
jit zlato za podzimní Laso cup.

 Výsledky:
 Líšeň  5:1
 Vsetín  3:2
 Strání U9  2:1
 Hodonín  5:1

 Ve finále jsme poprvé nestačili na své 
rivaly a kamarády z FC Slovácko a prohráli 
vyčerpaní 0:2. Stříbrné medaile nám sluší 
a zájem o naše děti z akademií Slovácka 
a Zlína je dobrou vizitkou pro práci trené-
rů v klubu.  
 Vrcholem sezóny bude v kategorii pří-
pravek zájezd na mezinárodní turnaj U8 
do Salzburgu 26.5-28.5. 2023 a  hned za 
týden 3.6. - 4.6. 2023 v Uničově republiko-
vé finále Planeo cup.

Lubomír Valter ml., trenér mládeže 
SK Slovácká Viktoria Bojkovice

Mladší žáci vyhráli 
Gazda cup v Uherském Brodě
Skvělý turnaj odehráli svěřenci Dana Va-
culy a Filipa Urbánka v Uherském Brodě. 
Trenéři hned na úvod sezony postrádali 
čtyři opory /Vacula, Berčíková, Michal-
čík, Uchytil/, kteří přestoupili do Slovác-
ka a Zlína. Poctivou tréninkovou prací se 
tým rychle stmelil a již v průběhu podzi-
mu se s  odchody vyrovnal. I  na turnaji 
v Uherském Brodě mužstvo táhnul Teo 
Neveselý a Mira Zemánek, kteří již pravi-
delně nastupují i za starší žáky. Oporou 
v brance je Maty Brhlík a velký progres 
zažívá Kuba Teplý. Pochvalu za bojov-
nost zaslouží i  zbytek týmu, který se 
v hojném počtu schází 2x týdně výhrad-
ně ve venkovním prostředí.
 Nejlepším střelcem turnaje byl vy-
hlášen Honza Ševčík!
 Členové vítězného týmu: Brhlík, Ne-
veselý, Zemánek, Stružka, Koubek, Tep-
lý, Horvát, Valíček, Ševčík.

POŘADÍ TÝMŮ:
1.  SLOVÁCKÁ VIKTORIA 
 BOJKOVICE 13 bodů
2.  ČSK UH. BROD ČERVENÍ 12 bodů
3.  FK DOLNÍ NĚMČÍ 8 bodů
4.  AFC NOVÉ MESTO NAD VÁHOM 
 4 body

5.  ČSK UH. BROD BÍLÍ 3 body
6.  FOTBAL KUNOVICE 1 bod

VÝSLEDKY našeho družstva:
SLOVÁCKÁ VIKTORIA BOJKOVICE: 
AFC NOVÉ MESTO NAD VÁHOM 2:1
ČSK UH. BROD BÍLÍ: 
SLOVÁCKÁ VIKTORIA BOJKOVICE 2:3
SLOVÁCKÁ VIKTORIA BOJKOVICE: 
FK DOLNÍ NĚMČÍ 0:0
ČSK UH. BROD ČERVENÍ: 
SLOVÁCKÁ VIKTORIA BOJKOVICE 0:1
FOTBAL KUNOVICE: 
SLOVÁCKÁ VIKTORIA BOJKOVICE 0:3

Lubomír Valter ml., trenér mládeže 
SK Slovácká Viktoria Bojkovice
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Na Štědrý den mohli věřící navštívit v na-
šem kostele bohoslužbu v 15 a ve 22 ho-
din. Kostel byl také otevřený 27. prosince 
a  1. ledna odpoledne, kdy mohly rodi-
ny přijít k  betlému a  pomodlit se u  něj. 
Během vánoční doby vystoupil v kostele 
sv. Vavřince 30. prosince Pěvecký sbor 
Dvořák z Uherského Brodu.
 Při prosincové sbírce na potřeby far-
nosti se vybralo 15 300 Kč, lednová sbírka 
vynesla částku 17 500 Kč. V lednu se usku-
tečnila sbírka na Bibli, na kterou věřící při-
spěli 9 500 Kč.

 Tříkrálová sbírka
Dne 7. ledna 2023 se v Bojkovicích, Bzové, 
Krhově a Přečkovicích uskutečnila tradič-
ní tříkrálová sbírka. Po dvouleté korona-
virové přestávce mohli opět zavítat do 

domácností skupinky tří králů s požehná-
ním na celý rok.  Do akce se letos zapojili 
také studentky a studenti Střední církevní 
školy pedagogické a  sociální, kteří kole-
dovali na obou domech s pečovatelskou 
službou 9. ledna. Po  Bojkovicích, Krho-
vě a  Bzové chodilo celkem 22 tříkrálo-
vých skupinek, zúčastnilo se dohromady 
66 dětí. Z  církevní střední školy vyrazily 
koledovat dvě skupinky studentů. Oblast-
ní charita Uherský Brod děkuje všem, kdo 
přispěli koledníkům do pokladniček, na 
účet sbírky nebo také modlitbou. V Bojko-
vicích se vybrala částka 104 541 Kč, v Kr-
hově 8 820 Kč, ve Bzové 6 805 Kč a v Pře-
čkovicích, které jsou součástí farnosti 
Rudice, přispěli lidé obnosem 6  157 Kč. 
Poděkování patří dětem a dospělým, kteří 
se do sbírky zapojili.             Eva Hamrlíková

Z liturgického 
kalendáře

 8. února 
 – BLaHOSLaVeNÁ MLaDa
Byla derou Boleslava I. Putovala s dip-
lomatickým posláním do Říma, aby 
vyžádala na papeži Janu XIII. zřízení 
pražského biskupství a založení kláš-
tera sv. Jiří na pražském hradě. Stala 
se tam také první abatyší.

 25. února – SV. aLeXaNDR
Byl alexandrijským patriarchou, vel-
ký horlivý kazatel proti bludařům. 
Účastnil se koncilu v  Niceji i  synody 
v Alexandrii, kde hájil učení o božské 
přirozenosti Ježíše Krista.

 14. března – SV. MaTYLDa
Jako královna a manželka německé-
ho krále Jindřicha Ptáčníka se snažila 
rozdávat svůj majetek chudým. Její 
synové jí však později statky odebra-
li, aby nemohla být tak štědrá k po-
třebným. 

 24. března 
 – SV. KaTeŘINa šVÉDSKÁ
Byla dcerou sv. Brigity. Byla vycho-
vávána v  klášteře, kde chtěla jako 
řeholnice zachovat panenskou čis-
totu, nakonec však byla provdána 
za šlechtice Egharda. Po ovdovění 
složila řeholní sliby a provázela svou 
matku do Svaté země, nakonec se za-
sloužila o její svatořečení.

 31. března – SV. BaLBÍNa
Protože byla Balbína velmi krásná, 
měla kolem sebe řady nápadníků. 
Poté, co se dívce udělal na krku vřed, 
všichni muži se od ní odvrátili. Její 
otec slíbil, pokud se stane zázrak 
a  dívka se uzdraví, že přijmou oba 
křesťanství. Stalo se tak. Nakonec 
však otec i  dcera byli pro svou víru 
umučeni.

 2. dubna 
 – SV. FRaNTIšeK Z PaOLY
Žil v  15. století u  Neapole, v  mládí 
strávil několik let u  františkánů, ale 
nepřidal se k nim. Raději měl samotu 
v  horách. Později se k  němu přidali 
další, a tak položil základ nové řeholi 
nejmenších. Jejich heslem bylo: „Lás-
ka a  pokora.“ František měl značný 
duchovní vliv na rodinu francouzské-
ho krále Ludvíka XI.
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Společenská kronika
Odešli z našich řad
Marie Krahulová, 89 let, Bojkovice; Josef Máčalík, 56 let, 
Bojkovice; Vladimír Mazálek, 69 let, Brno; Pavel Perďoch, 
73 let, Bojkovice; Růžena Polanská, 89 let, Bojkovice; Otto Šürü, 
66 let, Bojkovice; František Švehlík, 70 let, Bojkovice; Stanislav 
Toriška, 82 let, Bojkovice.

Vzpomínáme
„Ve vzpomínkách navždy zůstane mi, 
jak kráčíš hrdě se vztyčenou hlavou. 
Kráčíš podél cest, kráčíš pěšinami, 
myšlenkami někde za nekonečnou dálavou. 
Vidím lehký úsměv na rtu a v očích záblesk, jiskru, plamen. 
Ještě netušíš, že osud obrátí Ti kartu 
a posledním slovem stane se slovo amen. 
Přesto Tě vidíme kráčet dál a nikdy nepřestanem. 
Pro nás budeš navždy král, a ještě tedy naposledy, s láskou – amen.“
Bylo tomu rok, kdy nás 27. ledna 2022 
opustil emeritní ředitel Mgr. Zdeněk OGRODNÍK.
Milovaný a milující manžel, tatínek a dědeček, který svůj
život věnoval vzdělávání žáků, škole a trénování volejbalu.
Za tichou vzpomínku děkuje rodina.

Jen kytičku na hrob můžeme dát 
a s láskou na Tě vzpomínat.
Dne 13. února 2023 by se dožil 55 let pan Ing. 
Milan MěSKa z Bojkovic a dne 28. února 2023 
vzpomeneme smutných 10 let od jeho úmrtí.
S láskou a úctou vzpomínají rodiče a jeho děti.

Dobrý člověk neumírá v srdcích těch, 
kteří ho milovali.
Dne 16. ledna 2023 uplynulo 20 let 
od úmrtí pana Františka SVOBODY.
Děkujeme všem, kteří vzpomenou s námi. 
Manželka Zdeňka a děti s rodinami.

Odešel, ale zůstal v srdcích těch, kteří ho měli rádi.
Dne 22. ledna 2023 uplynuly tři roky, 
co nás navždy opustil pan Oldřich HUDeČeK.
S láskou vzpomíná dcera Jarmila s přítelem 
Františkem a vnoučata Igor a Michaela s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Jen láska, 
úcta a vzpomínky v srdcích zůstávají.
10 let už není mezi námi pan Ing. Jaromír MaŇaS.
S láskou vzpomíná manželka a děti s rodinami. 
Děkujeme za tichou vzpomínku.

Roky tiše běží jak klidný řeky proud. 
Jen vzpomínky se vracejí a nedají zapomenout.
Dne 15. března 2023 uplyne 10 let od úmrtí drahé 
maminky paní anežky MIKšOVÉ z Krhova.
S láskou a úctou vzpomíná dcera Alena 
a Jindřiška s rodinou.

Dne 22. února 2023 by se dožila 90 let 
naše maminka paní Dana aLBReCHTOVÁ. 
Zároveň 1. února vzpomeneme osm let, 
kdy nás opustila. S láskou vzpomíná 
dcera Dana s rodinou a syn Zdeněk.

Očím ses ztratila, ale v srdcích zůstaneš navždy.
Dne 27. února 2023 by se naše milovaná maminka, 
babička a prababička paní Božena RYZOVÁ dožila 
95 let. Dne 4. února 2023 si připomeneme již 
18. výročí jejího úmrtí. S láskou vzpomínají a nikdy 
nezapomenou dcera Božena s rodinou a dcera 
Ludmila.

Dne 20. března 2023 vzpomeneme již 30 let 
od úmrtí pana Ing. Oldřicha CIMBÁLKa.
Stále vzpomíná manželka Inka a synové Radim 
a Oldřich s rodinami. Děkujeme všem, 
kteří vzpomenou s námi.

Kdo žije v srdcích těch, které opustil, ten neodešel.
Dne 17. února 2023 by se dožila 90 let naše drahá 
maminka, babička, prababička, praprababička 
a sestra paní Ludmila HNILIČKOVÁ.
S láskou vzpomínají dcera Alena a syn Jiří s rodinami, 
sourozenci Vlasta a František s rodinami a ostatní 
příbuzní. Děkujeme všem, kteří vzpomenou s námi.

Kdo byl milován, není zapomenut.
Dne 17. února 2023 jsme vzpomenuli desáté výročí, 
co nás navždy opustila paní Zdenka KUNDRaTOVÁ.
S láskou a vděčností vzpomínají synové Jozef, Radim 
a dcera Zuzana s rodinami a ostatní příbuzní. 
Děkujeme všem, co vzpomenou s námi.

Čas plyne jako voda, zapomenout se však nedá.
Dne 7. března 2023 tomu bude 9 let, 
co nás navždy opustil pan Stanislav MIKULKa.
S láskou v srdci vzpomíná manželka a děti s rodinami.

Dobrý člověk nikdy neumírá v srdci těch, kteří 
ho milovali. Dne 1. března 2023 uplynou dva roky, 
co nás navždy opustil pan Zdeněk KaFKa.
S láskou vzpomínají manželka Eva, syn Zdeněk 
a dcery Lenka a Eva. Děkujeme všem, kteří 
vzpomenou s námi.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky v srdcích zůstávají.
Dne 8. března 2023 uplynulo 36 let, 
co nás navždy opustil pan Vladimír PaPÁK. 
Děkujeme všem, kdo vzpomenou s námi.

Kdo v srdci žije, neumírá. Dne 27. března 2023 
vzpomeneme první výročí, kdy nás navždy 
opustila paní Zdenka PaPÁKOVÁ. S láskou 
vzpomínají vnoučata Zuzana, Vendula a Michal 
s rodinami. Děkujeme všem, kdo vzpomenou s námi.

Dobrý člověk neumírá v srdci těch, kteří ho milovali.
Dne 22. února 2023 uplynulo 30 let, co nás 
navždy opustila maminka a babička, paní 
Marie ČeRNUšKOVÁ z Krhova. S láskou a vděčností 
vzpomínají dcery Marie a Zdena s rodinami.

Dny, týdny, měsíce již uplynuly. Teď už léta plynou, 
ale nikdy nezacelí v srdci ránu bolestivou.
Dne 30. března 2023 uplyne 30 let od tragické 
smrti naší sestry Bronislavy MaLCOVÉ, rozené 
HaSOŇOVÉ. Stále vzpomínají sestry Marie 
a Pavla s rodinami a manžel s dětmi.
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Foto: Martin Rabovský, Mateřská škola

Základní škola štefánikova, návštěva muzejního domečku, 19. 12. 2022 

akce mateřské školy 
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Uzávěrka příštího čísla je 3. 4. 2023. 
V  rámci rychlejšího a  operativnějšího zpracování zpravodaje 
Naše Bojkovsko můžete své příspěvky zasílat e-mailovou poš-
tou na adresu  kamila.turcekova@muzeumbojkovska.cz , případ-
ně doručit datový nosič do  Muzea Bojkovska. Bližší informace 
na tel. 736 210 710.

Distribuční místa Naše Bojkovsko
        Zpravodaj města je možné zakoupit 
 na těchto prodejních místech:
   Blok, spol. s r.o., čerpací stanice Bojkovice
   Muzeum Bojkovska, p.o., informační centrum
   K&K Primka Pitín  
   Knihovna Muzea Bojkovska
   Městská knihovna v Bojkovicích 
   Místní knihovna Nezdenice 
   Obecní knihovna Bzová
    Obecní knihovna Přečkovice  
   Oto Butik & Shop 
   Trafika Bojkovice  

INZerCe

• ZLACENÍ

• STŘÍBŘENÍ

• BARVENÍ PÍSMA

• OBNOVA PÍSMA NA PAMÁTNÍCÍCH

• OBNOVA  A  RESTAUROVÁNÍ

STARÝCH PÍSKOVCOVÝCH HROBŮ

MARCELA BLAHOVÁ

Tel.: 608 717 546, 608 808 987

www.restaurovani-bozimuka.cz

Inzerujte 
v Našem Bojkovsku. 

Cena 12 Kč/cm2.


